
GL algemene beschouwingen 2014-2015. 

Geacht college,
       

    GL kijkt positief terug op het afgelopen jaar:

De verkiezingen van maart 2014 hebben GroenLinks een mooie winst opgeleverd. 
De zetel van 2010 werd geprolongeerd en dank zij een forse stemmenwinst werd deze keer 
de kiesdrempel ruimschoots overschreden. 
Mede dank zij deze overwinning kreeg GroenLinks een plek in de coalitie evenals D 66, die 
eveneens voor het eerst in onze gemeente coalitiepartij geworden is..

Wij zijn trots, dat we, mede dank zij onze eigen wethouder, onze visie in het college beleid 
gestalte kunnen geven; zo kunnen we onze verkiezingswinst verzilveren.
De verkiezingsstrijd stond voor een belangrijk deel in het teken van het voortbestaan van 
onze gemeente. De verkiezingsuitslag wijst ondubbelzinnig uit, dat de kiezers het 
voortbestaan van H en S als zelfstandige gemeente zeer belangrijk vinden. We zijn dan ook 
blij, dat er nu een procedure is vastgelegd om op een zeer zorgvuldige wijze tot een besluit 
te komen. GL meent, dat op enig moment in dit besluitvormingsproces de burger 
ondubbelzinnig zijn mening over de voorstellen kenbaar moet kunnen maken.

GL H & S is van mening, dat het voortbestaan van onze gemeente het beste middel is om de 
Groene Buffer tussen Haarlem en Amsterdam open te houden en te waarborgen..
Daartoe is het belangrijk, dat de recreatieve functie van de Groene Buffer verder uitgebouwd 
en versterkt wordt. De recreatieve functie kan meer gerelateerd worden aan elementen en 
objecten met een sterke historische waarde en betekenis. 
Dit zijn zaken waar onze gemeente rijk aan is en waarmee tot op heden te weinig gedaan is.

Toeristen die in toenemende mate de oude binnensteden van Haarlem en Amsterdam 
overbelasten, zullen de combinatie van rust, ruimte en groen mét historie zeker als een 
aangename aanvulling en afwisseling gaan ervaren . 
Het  bundelen van de bestaande waarden, locaties, panden en delen van het landschap zal 
leiden tot een begrijpelijk en uniek (kinderboek)verhaal, waardoor meer toeristen 
aangetrokken zullen worden. 

Onze unieke gemeente is van oudsher een loods en gastheer voor reizigers en passanten 
geweest.
Nu en in het verleden telde onze gemeente belangrijke verbindingsroutes.. 
De loop en het gebruik van deze verbindingsroutes zijn beïnvloed en bepaald door de 
werking van land en water. Veel oude sporen van dit gegeven zijn vandaag nog in ons 
landschap terug te vinden
Onze gemeente is van oudsher een goede plek om tot rust en bezinning te komen. Het biedt 
de ruimte en afleiding om na een kort of lang bezoek opgeladen je pad te vervolgen. 
In onze tijd wordt het gastheerschap voor een belangrijk deel waargenomen door het 
Recreatieschap Spaarnwoude. 
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De Houtrakpolder is nu al een goede plek geworden voor m.n. jonge mensen uit de stad om 
tot nieuwe inzichten te komen en vervolgens, verrijkt met nieuwe vaardigheden, de draad 
weer op te pakken. 

Inzicht, besef van het lokale verleden en het belang om dit fysiek en ter plaatse te beleven 
en ervaren, heeft aantoonbaar een sterk verrijkend effect op het welzijn van mensen.
‘Als je je verleden begrijpt, en je weet waar je vandaan komt, dan weet je vervolgens ook 
waar je naar toe moet gaan’. 

Op recreatief gebied, maar niet in de laatste plaats op gebied van cultuurhistorie, gekoppeld 
aan toerisme, willen we deze gemeente een plek in de toekomst geven, waar geen landelijke 
overheid, provinciale overheid noch een gemeente om heen kan. Sterker nog, zij zullen 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude nodig hebben.
GL is van mening, dat de wethouders van Haarlem, Amsterdam en H en S en de bestuurders 
van de provincie, die toerisme in hun portefeuille hebben, een duidelijke visie op de 
toeristische functie van de Groene Buffer dienen op te stellen en uit te werken.

Gedurende het komend jaar zal naast het voortbestaan van de gemeente de gang van zaken 
in het sociale domein centraal staan.
De afgelopen jaren zijn de hervormingen in het sociale domein voorbereid. Op 1 januari a.s. 
zullen de hervormingen ingaan. Het komend jaar zal blijken hoe deze hervormingen in de 
praktijk functioneren
GL vindt het belangrijk, dat burgers een rol hebben bij de lokale invulling en uitwerking van 
deze hervormingen.
Zij dienen bij problemen in de uitvoering terecht te kunnen bij een onafhankelijke regionale 
instantie. Op die manier zal de burger zich serieus genomen voelen. Zo wordt het tevens  op 
één centraal punt duidelijk waar,vanuit de burger gezien, structurele problemen ontstaan.
Bij de transformatie van het sociaal domein staat voor GL een sociaal beleid voorop, waarbij 
gemeenschapsvoorzieningen op een hoog niveau blijven. 

Kortom: GL heeft nog steeds zin in de toekomst!

Met vriendelijke groet,

Namens de fractie van GL H& S,

Gérard Wehkamp.

Vragen en opmerkingen bij de programmabegroting 2015.
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Deel 1.:

M.b.t. programma 3, economische zaken:

Het Polanenpark zou een duidelijk regionaal karakter moeten krijgen.
De Amsterdamse Haven wordt veelal gebruikt voor logistieke oplossingen van Schiphol. 
Het Polanenpark biedt daar een geschikte oplossing voor.
Met een bedrijf als Airprodukts en de daarbij gemoeide kosten voor milieubeheer en 
handhaving schiet de gemeente financieel in haar eigen voet.

M.b.t. programma 6:

• Hoeveel kinderen uit H en S zijn opgenomen in de verwijsindex? Als dat niet bekend 
is, kan B en W toezeggen, dat dit volgend jaar wel bekend is, aangezien de regie 
over de verwijsindex een verantwoordelijkheid van de gemeente is.

• Statushouders: Te verwachten is, dat in 2015 onze gemeente aan meer 
statushouders onderdak moet verlenen. Op welke manier verwacht de gemeente aan 
deze vraag te voldoen?

• Buurtsportcoach: Op fulltime basis zijn de kosten ruim €100.000.- .
      Dit duidt op een overhead van  100% . Per wanneer kan het contract 

met Meerwaarde herzien worden, zodat de overhead kan worden teruggebracht 
tot maximaal 50%?.

• Wat zijn de overheadkosten voor de 3 CJG medewerkers?

M.b.t. programma 8:

• Dr W.  Nijestraat. GL meent, dat de Nijestraat een sociale bestemming moet krijgen, 
bijv. door een woonproject voor demente ouderen op te zetten op basis van de 
Thomashuis,.Herbergier of de formule van de King Arthurgroep. Is het college bereid 
zich in te spannen om dit voor elkaar te krijgen?

Deel 2, paragraaf A., Lokale heffingen.

Droomparken:
De gemeente heeft gekozen om de recreatieve bestemming te handhaven. 
In de praktijk lijkt het erop dat eigenaren hun recreatiewoning langzaam gaan zien en 
gebruiken als permanente bewoning. Droomparken voedt dit idee in hun advertenties.
Dit betekent dat een belangrijk deel van het recreatiegebied aan de bestemming onttrokken 
wordt en een woonbestemming krijgt, zonder dat daaraan een besluit ten grondslag ligt. 
Naar de mening van GL is dit nimmer de opzet/bedoeling geweest. GL vindt dat de 
recreatiebewoners van gemeentelijke zijde hierover duidelijk geïnformeerd moeten worden. 
Parallel daaraan moet de gemeente een handhavingstrategie ontwikkelen teneinde misbruik 
van deze recreatievoorziening tegen te gaan.

• In hoeverre is de toename van het aantal huisjes en daarmee een stijging van het aantal 
overnachtingen bij Droomparken in de begroting van 2015 meegenomen ?

• Wordt hiervoor toeristenbelasting geïnd ? 
• Wat levert meer op: forensen of toeristenbelasting voor Droomparken ?
• De forensenbelasting bestaat nog niet. Deze belastingopbrengsten willen wij bestemmen 

voor het terugdringen van de bezuinigingen op de bibliotheek en jumelage. De 
bibliotheek is een belangrijke bijdrage voor de ontwikkeling van de jeugd. Onze jumelage 
met Lanckorona en Saxilby is een belangrijke bijdrage voor de jeugd om over de grenzen 
te kijken. Wij vinden het een vreemde zaak dat een rijke gemeente als de onze, met 
zoveel reserves, op deze activiteiten wil bezuinigen en de jumelage wil afbouwen.
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• Wij pleiten, net als vorig jaar,voor het opvoeren van het aantal uren t.b.v. de BOA’s, 
gezien de oppervlakte van onze gemeente. Ook de politie kan door de 
burgemeester/raad gevraagd worden een bijdrage te leveren aan de handhaving (en dan 
niet alleen door de wijkagent). Denk bijvoorbeeld aan projectmatige bijdragen op thema’s 
die de burgemeester/raad als belangrijk ervaart. Wellicht heeft het recreatieschap 
boswachters in dienst die opsporingsbevoegdheid hebben. Ook hen kunnen we inzetten 
op (groene) thema’s. Is het college het eens met deze gedachte?

• Berekent de gemeente ook precariorechten voor het gebruik van de openbare ruimte 
door bijv. Ymere bij verbouwingen en renovaties? Gaan er precariorechten geheven 
worden om deze reden bij de bouw van Spaarne Buiten en mogelijk de Mientekade?

Paragraaf B: Weerstandvermogen:

• Wat is de norm voor vreemd kapitaal per hoofd van de bevolking?
• Wat zijn de financiële risico’s voor onze gemeente van het sociale domein?

Paragraaf E, bedrijfsvoering.

• Voor de Wmo-raad (niet voor cliëntondersteuning, maar voor advisering van de raad en 
het college) ) is € 4000.- begroot. Naar verluidt is dit onvoldoende om de vacatiegelden 
en het lidmaatschap van de Koepel Wmo-raden te betalen. Is B en W bereid de begroting 
zodanig aan te passen, dat de begroting toereikend wordt voor betaling van deze kosten, 
waardoor de Wmo-raad kan functioneren, zoals in de verordening bedoeld is.? 

• Weet B en W of de milieuraad en de monumentencommissie verwachten met het 
begrootte bedrag uit te komen?

• Wat is de begroting van de ondernemingsraad, die sinds kort weer functioneert?

Paragraaf F:

• Stichting De Olm:G. Wehkamp maakt formeel geen deel uit van het stichtingsbestuur. Hij 
is voor het stichtingsbestuur het aanspreekpunt voor H en S.
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